



HONG KONG
ICT AWARDS
2026 香港資訊及
通訊科技獎

Innovate • Inspire • Impact
創新 • 啟發 • 引領未來

20



數字政策辦公室
Digital Policy Office



Digital Entertainment Award
數碼娛樂獎



Smart Living Award
智慧生活獎



Smart People Award
智慧市民獎



FinTech Award
金融科技獎



ICT Startup Award
資訊科技初創企業獎



Student Innovation Award
學生創新獎



Smart Mobility Award
智慧出行獎



Smart Business Award
商業方案獎

Digital Policy Office

The Government of the Hong Kong Special Administrative Region of the People's Republic of China

中華人民共和國香港特別行政區政府

數字政策辦公室



Background

The Hong Kong ICT Awards (HKICTA) aims at recognising and promoting outstanding information and communications technology (ICT) inventions and applications, thereby encouraging innovation and excellence among Hong Kong's ICT talent and enterprises in their constant pursuit of creative and better solutions to meet business and social needs.

The HKICTA was established in 2006 with the collaborative efforts of the industry, academia and the Government. Organised by the Digital Policy Office, and led by Hong Kong ICT industry associations and professional bodies, the HKICTA marks the 20th anniversary this year, celebrating two decades of excellence in Hong Kong's ICT sector.

There are eight categories under the HKICTA 2026. There will be one Grand Award in each category, and an "Award of the Year" will be selected from the eight Grand Awards by the Grand Judging Panel. In addition, in a bid to foster the innovative use of artificial intelligence (AI), the "Best Use of AI" award winner will be selected in each of the eight categories to magnify and honour outstanding achievements in harnessing the power of AI in respective areas.



The Honourable Paul CHAN Mo-po, GBM, GBS, MH, JP, Financial Secretary and officiating guests kick off the HKICTA 2025 Awards Presentation Ceremony

財政司司長陳茂波先生、大紫荊勳賢、GBS、MH、JP 及主禮嘉賓啟動 2025 香港資訊及通訊科技獎頒獎典禮

香港資訊及通訊科技獎旨在表揚及推廣優秀的資訊及通訊科技發明和應用，以鼓勵香港業界精英和企業不斷追求創新和卓越，謀求更佳和更具創意的方案，滿足企業的營運需要，造福社會。

香港資訊及通訊科技獎由數字政策辦公室舉辦，並由香港業界組織及專業團體籌辦，獎項今年踏入二十周年，見證着香港資訊科技界二十載的卓越成就。

2026 香港資訊及通訊科技獎設有八個獎項類別。每個類別均設有一個大獎，而最終評審委員會會再從八個大獎中甄選出「全年大獎」。此外，為了激發更多人工智能的創新應用，每個獎項類別都會選出一個「最佳人工智能應用」獎，以彰顯並表揚在相關範疇應用人工智能方面取得傑出成就的參賽作品。



Winners and Guests of the HKICTA 2025
2025 香港資訊及通訊科技獎得獎者及嘉賓

Prizes and Benefits for Winners

The remarkable achievements of the Awards winners (Gold / Silver / Bronze) will be recognised by customers, organisations, the ICT industry practitioners and across the community. Winners will be entitled —

- to receive trophies (Gold / Silver / Bronze) of the HKICTA;
- to display the official logo of the HKICTA in their promotional materials;
- to participate in various promotional campaigns to publicise their achievements;
- to be supported for entering into other regional and international awards and competitions;
- to 3 months free access to co-working space in Hong Kong Science Park Incubation Centre for eligible SMEs¹;
- to participate in investment matching activities co-organised by the Hong Kong Venture Investment and Business Angel Network Limited (HKBAN) and Hong Kong Science and Technology Parks Corporation (HKSTP);
- to 3 months free access to Flexi Space in Cyberport Entrepreneurship Centre for SMEs²;
- to free participation in some large-scale local ICT events (e.g. InnoEX) for marketing exposure; and
- to be invited to join the "HKICTA Winner Circle".

Grand Award winners (except Student Innovation Category) and "Higher Education" Gold Award winner(s) of Student Innovation Category will also be entitled —

- to receive Green Channel Interview (conditional³) offer of "HK Tech 300 Seed Fund" by City University of Hong Kong (CityUHK). The awardee will receive a seed fund of up to HKD100,000 and other support from the programme after passing the interview. (<https://www.cityu.edu.hk/hktech300/about-hk-tech-300/hk-tech-300-seed-fund>)

Further details and conditions are available at the website: www.hkictawards.hk

1 Hong Kong Science and Technology Parks Corporation (HKSTP) offers one quota to a 3-month rent free access in co-working space in Hong Kong Science Park Incubation Centre (assigned by HKSTP, subject to availability) to the eligible SMEs who are HKICTA 2026 Gold, Silver or Bronze award winners.

2 Cyberport offers 1 free Flexi Space in Cyberport Entrepreneurship Centre (5/F, Core F, Cyberport 3) for 3 months to SMEs who are HKICTA 2026 Gold, Silver or Bronze award winners. The number of flexi-desk offered to the Winners is capped to 32. Given the quota, flexi-desk will be offered on a first-come-first-served basis and subject to the availability. Winner shall submit application to Cyberport for the offered flexi-desk on or before 31 March 2027 after the announcement of results. Any submission after the deadline will become ineligible.

3 1. Either one of the startup's founders is associated with CityUHK, such as a student / alumnus / research assistant; or 2. The team should identify at least one CityUHK's intellectual property (IP) for evaluation use and development if there is no associated founder. (<https://www.cityu.edu.hk/hktech300/cityu-intellectual-property>)

背景

香港資訊及通訊科技獎旨在表揚及推廣優秀的資訊及通訊科技發明和應用，以鼓勵香港業界精英和企業不斷追求創新和卓越，謀求更佳和更具創意的方案，滿足企業的營運需要，造福社會。

香港資訊及通訊科技獎由數字政策辦公室舉辦，並由香港業界組織及專業團體籌辦，獎項今年踏入二十周年，見證着香港資訊科技界二十載的卓越成就。

2026 香港資訊及通訊科技獎設有八個獎項類別。每個類別均設有一個大獎，而最終評審委員會會再從八個大獎中甄選出「全年大獎」。此外，為了激發更多人工智能的創新應用，每個獎項類別都會選出一個「最佳人工智能應用」獎，以彰顯並表揚在相關範疇應用人工智能方面取得傑出成就的參賽作品。

得獎者的獎勵

香港資訊及通訊科技獎金／銀／銅得獎者的卓越成就備受各方賞識，包括客戶、機構、業界人士、以至整個社會。得獎者可獲得：

- 授予金／銀／銅獎之獎座；
- 授權在宣傳物品上展示香港資訊及通訊科技獎的標誌；
- 安排於不同類型的推廣活動中宣傳其得獎項目；
- 協助參加其他區域及國際性獎項和比賽；
- 免費使用香港科技園公司培育中心的共享工作空間三個月（只限於合資格中小企業）¹；
- 參與香港風險及天使投資脈絡有限公司及香港科技園公司共同舉辦的投資配對活動；
- 免費使用位於數碼港的企業發展中心內的靈活辦公桌三個月（只限於中小企業）²；
- 免費參與本地大型資訊及通訊科技活動（如「香港國際創科展」）以拓展商機；及
- 獲邀加入「香港資訊及通訊科技獎精英營」。

大獎（不包括學生獎項類別）及學生獎項類別「大專」組別金獎得獎者亦可獲得：

- 香港城市大學 HK Tech 300 種子基金的面試機會³。面試成功的隊伍可獲最高港幣十萬元的基金及其他支援。（<https://www.cityu.edu.hk/hktech300/zh-hk/about-hk-tech-300/hk-tech-300-seed-fund>）

詳情及細則可瀏覽網站：
www.hkictawards.hk



1 香港科技園公司為榮獲「2026 香港資訊及通訊科技獎」金／銀／銅獎的合資格中小企業提供一個免租金名額，使用香港科技園公司創科培育中心的共享工作空間三個月（由香港科技園公司分配，視乎情況而定）。

2 數碼港為榮獲「2026 香港資訊及通訊科技獎」金／銀／銅獎的中小企業提供一個免費名額，使用位於數碼港3座5樓（F區）企業發展中心內的靈活辦公桌三個月。共設32個名額，會以先到先得的方式安排。獎項公布後，獲獎中小企業需於2027年3月31日或之前提交申請，逾時遞交的申請將不獲處理。

3 1. 初創項目團隊的任何一位創辦人須與香港城市大學有關（例如：學生／校友／研究人員）；或 2. 若沒有相關的創辦人，得獎者須選取最少一項城大的知識產權進行評估使用和開發。（<https://www.cityu.edu.hk/hktech300/zh-hk/cityu-intellectual-property>）

Award Categories & Leading Organisers

In response to the emerging opportunities of the vibrant ICT industry and community, eight award categories have been identified to recognise the outstanding achievements of candidates in different subject areas. Each award category is led by an industry-related organisation as below:



Hong Kong Digital Entertainment Association 香港數碼娛樂協會

Contact Person 聯絡人:

Ms Natalie WONG 黃藝賢女士

Tel 電話: 9673 7313

Email 電郵: icta@hkdea.org

Website 網址: <https://www.hkdea.org/ict2026>



The Hong Kong Institute of Bankers 香港銀行學會

Contact Person 聯絡人:

Miss Rachel LAW 羅雯雪小姐

Tel 電話: 2153 7876

Email 電郵: fintechaward@hkib.org

Website 網址: <http://www.hkib.org>



Hong Kong Wireless Technology Industry Association 香港無線科技商會

Contact Person 聯絡人:

Ms Carina CHEUNG 張靄兒女士

Tel 電話: 2989 9164

Email 電郵: ictstartup@hkwtia.org

Website 網址: <https://www.ictstartupaward.com>



Hong Kong Computer Society 香港電腦學會

Contact Person 聯絡人:

Miss Carol HO 何淑婷小姐

Tel 電話: 2834 2263

Fax 傳真: 2834 3003

Email 電郵: ictawards@hkcs.org.hk

Website 網址: <https://www.hkcs.org.hk/sbictawards/>



Hong Kong Information Technology Federation 香港資訊科技商會

Contact Person 聯絡人:

Ms Kelly CHAN 陳鎧霖女士

Tel 電話: 3101 8197

Email 電郵: smartliving@hkitf.org.hk

Website 網址: <https://smartliving.ictawards.hk>



GS1 Hong Kong 香港貨品編碼協會

Contact Person 聯絡人:

Miss Selena AU YEUNG 歐陽永儀小姐

Tel 電話: 2863 9753

Fax 傳真: 2861 2423

Email 電郵: ictawards@gs1hk.org

Website 網址: <https://www.gs1hk.org/SmartMobilityAward>



The Hong Kong Council of Social Service 香港社會服務聯會

Contact Person 聯絡人:

Mr Gary PAU 鮑兆源先生

Tel 電話: 2922 9270

Fax 傳真: 2865 0823

Email 電郵: ictaward@hkcss.org.hk

Website 網址: <https://ictawards.hkcss.org.hk>



Hong Kong Innovative Technology Development Association 香港創科發展協會

Contact Person 聯絡人:

Ms Celia LEUNG 梁女士

Ms Connie KWONG 鄭女士

Tel 電話: 5140 2387 (SMS/ WhatsApp)

Fax 傳真: 5747 9950

Email 電郵: icta.so@itda.hk

Website 網址: <https://icta.itda.hk>



HONG KONG
ICT AWARDS
2026 香港資訊及
通訊科技獎

Innovate • Inspire • Impact
創新 • 啟發 • 引領未來



數字政策辦公室
Digital Policy Office

Important Dates 重要日子

Official Call for Entries 接受報名
2026.04.28

Deadline for Enrolment 截止報名
2026.07.20

Adjudication 評審
2026.08.17 - 09.25

Categories' Awards Presentation Ceremonies (Tentative)
各獎項類別頒獎典禮 (暫定)
2026.11.19

Awards Presentation Ceremony cum Dinner (Tentative)
頒獎典禮暨晚宴 (暫定)
2026.11.19

Enquiries 查詢

Hong Kong ICT Awards 2026
2026 香港資訊及通訊科技獎

Tel 電話：(852) 3974 5224

Email 電郵：hkictawards@digitalpolicy.gov.hk

Website 網址：https://www.hkictawards.hk

Digital Policy Office

The Government of the Hong Kong Special Administrative Region of the People's Republic of China

中華人民共和國香港特別行政區政府

數字政策辦公室

